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VIRÁGVASÁRNAP                                    C év                    1– 2 oldal 

 

Olv.: Iz 50,4-7 - Fil 2,6-11 – Lk 23,1-49 

Az Úr szenvedésének vasárnapja 

 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 

Az Úr jeruzsálemi bevonulásának ünneplése 

 

Isten hozta a Testvéreket! Virágvasárnappal elkezdődik a szent nagyhét. Megváltásunk titkát 
ünnepeljük, az emberi élet titkát! A megváltás rólunk, a mi életünkről szól. A próféta ma ezt 
az üzenetet mondja:  

„Isten eljön hatalommal és erővel!” 

Isten sajátos hatalommal jön ebbe a világba! 

„Ez a hatalom szolgálat!” 

 

Ferenc Szentatya is hangsúlyozta ezt első megszólalásakor. Akinek hatalma van, azt Isten arra 

szólítja fel, hogy jóra használja. Megérkezünk ide a földre és senki se tudja, hogy Isten milyen 
adottságokat, ajándékokat rejtett el abban a pici gyermekben.  

 

Megváltásunk arról szól, 
hogy az ember, a család mindazokat az adottságokat, 
ajándékokat, amiket Isten elküld velünk ebbe a világba,  
Isten segítségével fölismerje és a többi ember javára fordítsa!  

 

Az első virágvasárnapon Jézus bevonult Jeruzsálembe és az emberek pálmaágakat lengettek 
kezükben. Ők nem készültek erre az eseményre, ezért a fákról tördelték az ágakat, hogy 
valamiképpen kifejezzék örömüket. A pálmaág a zsidók gondolkodásában a szabadság 
szimbóluma. A pénzérmékre is nem egyszer pálmaágat véstek, hogy ezzel kifejezzék az 
üzenetét. 
 

Visszatekintünk a nagyböjti időszakra 

A szent nagyböjt végére érkeztünk. Jó lenne, ha mindegyikünk elmondhatná, hogy erre az 
ünnepre gazdagabb lélekkel érkezett, mert kinyitotta szívét a jóra! Ennek a nagyböjti 
időszaknak - ami mögöttünk van - ez a felszólítása: 
 

Keressük a bennünk lévő jót,  
ezt bontakoztassuk, növeljük,  
hogy ezzel megajándékozhassuk egymást! 
Jobb legyen mindegyikünk élete! 
Akkor teljesedik ki az életünk, ha jót teszünk! 

Ehhez kapunk isteni segítséget! 

 

Barkaszentelés 

Megszenteljük ezeket az ágakat, amiket a kezünkben tartunk. Azokra emlékezünk, akik Jézus 
első jeruzsálemi bevonulásakor ágakat lengettek kezükben. Ezek az élet üzenetei. A pálmaág 
a szabadság szimbóluma. Ez a barkaág az életről üzen. Az élet visszatartozhatatlan. Az ember, 
amíg örülni tud az életnek, addig tegyen meg mindent azért, hogy ez az élet a jót szolgálja. 
Erre figyelmeztessenek bennünket ezek az ágacskák. 
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A szeretet  áldozatban bontakozik ki! 
Most elindulunk körmenetben innen az ágak ünnepétől a templomba, ahol az igazi ünnep 
történik. Jézussal akarunk találkozni, aki megmutatta hatalmát a szolgálatban! Jézus a 
szegények mellé állt, megajándékozta őket szeretetével. Ferenc Szentatya sokat beszél a 
szegényekről, a szegények megsegítéséről. Amikor a szegénységről és a szegényekről 
gondolkodunk, beszélünk, akkor nem szabad megfeledkezni arról, hogy azoknak van igazi 
lehetőségük, akik a szeretetben meg is tudják osztani a világ javait az emberekkel.  

 

A szeretet kimeríthetetlen! 

Az embereknek elsősorban arra van szükségük, 
hogy a másik ember  szeretettel legyen irántuk! 

 

Kenyeret, ruhát, otthont, munkát adni a szeretet önmagában nem képes. A szeretet 
indíttatására sokkal többet kellene foglalkozni a világban azokkal, akik hatalomban vannak, 
akik a hatalmat gyakorolják, hogy miképpen juthatnak az emberek kenyérhez, otthonhoz, 
emberhez méltó élethez.  
 

Sajátos a világ, amelyben élünk. A lelkek mintha deformálódtak volna. Az a gondolat mintha 
elhatalmasodott volna: adjanak és minden jár. Az emberek mintha egyre kevesebb erőfeszítést 
vállalnának. Ha látjuk a megműveletlen kerteket, a házak körüli zöldségeskerteket, akkor 
elgondolkodunk. A világ elindult a városok felé, az aszfalton, a kövön nem lehet paprikát, 
paradicsomot, gabonát termelni. A világ mintha menekülne attól a munkától, ami még az én 
nagyszüleim, szüleim életéhez - az a kemény, földet túró munka - hozzá tartozott.  
Köszönjük meg Jézus üzenetét, tanítását, szeretetét! Kérjük, hogy egyre többen legyenek, akik 

megértik az élet lényegét: 
Az élet az áldozatban bontakozik ki, 

külön-külön mindegyikünk meghozott áldozatában 

és azok áldozatában, 
akiknek több lehetőségük van arra, hogy jót tegyenek, segítsenek! 

 

 

Bevezetés Jézus szenvedéstörténetéhez 
Nem elég az igazságot meghallani, az igazság váljon életté bennünk! Jézus igazsága az ember 
igazsága, a világ igazsága! Kérdés, a világ akar-e igazságban élni? A világ egyáltalán akar-e 

élni? Ha igen, akkor egyedül Jézustól tanulhatja meg!  
 

Mi az igazság? Az élet értelme! 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! 
Ezt a szentmisét hálaadó szívvel mutatjuk be. Hálás szívvel Isten felé fordulunk és 
megköszönjük, hogy Istennek gondja van ránk! Isten nem hagy magunkra! Isten nem engedi, 
hogy az emberi gyarlóság, gyengeség végérvényesen keresztülhúzza Isten szándékait, Isten 
terveit. A megtestesülés, Krisztus értünk vállalt szenvedése, halála ezt az isteni tervet igazolja. 
Ezért igen nagy hálával tartozunk Istennek. Egyetlen válaszunk lehet, hogy élünk ezzel a 

lehetőséggel. Élünk ebből a hatalmas gazdagságból, Isten szeretetéből, Isten irgalmából. 
Köszönjük meg egymás életét! Ez nem egyes emberek magánügye, ez az emberiség ügye! 
Azok gondolják ezt komolyan, akik a másik emberrel közösséget vállalnak.  


